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Onderwerp COVM MVKK agenda 

Vergaderdatum en -tijd 31 mei 2023, 13:30 uur 

Locatie 

Voorzitter 

Maritiem Vliegkamp de Kooy (MVKK), Den Helder  

S. van der Meij als vervanger van J. Olthof 

Aanwezig S. van der Meij; Cdre P.G. Schipmölder; E.J. Den Boer; 

Maj H.C.J. van Vulpen; R. Hermans; Lkol R.D.F. 

Helmhout; Maj J.P.J.M. Verest; P. de Vrij; L. Peters; I. de 

Wilt, Maj J. van Weelderen; E.B.J. Matser.  

Afwezig M. Uitdehaag; C. van den Hoff, J. Olthof 

 

 

 

 

 

 

 

  

1) Opening en mededelingen 

De voorzitter opent de vergadering. Silvia van der Meij vervangt Jeroen Olthof als 

voorzitter in zijn afwezigheid. De voorzitter geeft aan dat inspreker mevr. Van der 

Stoop helaas afwezig is. Zij heeft wel een mail gestuurd met vragen, deze wordt 

behandeld (Actie Mevr. Matser/ dhr. Van Vulpen). 

 

De volgende inspreker is Dhr. van Zon. Zijn speech geluidshinder2 is bijgevoegd 

(bijlage 3). N.a.v. de speech vraagt dhr. Van Zon of de volgende keer de COVM 

op een meer toegankelijkere locatie plaats kan vinden. Dhr. van Vulpen geeft aan 

dat het organiseren van de COVM op het MVKK de gelegenheid bood om op de 

locatie te kijken, maar dat dit eenmalig was en de volgende keer er een meer 

toegankelijkere locatie wordt gezocht (actie mevr. Matser). Daarnaast zou dhr. 
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Van Zon graag met de gemeente in contact komen, dhr. De Vrij geeft aan dat hij 

wethouder is van de gemeente Den Helder en er wordt toegezegd dat er een 

afspraak komt (actie dhr. De Vrij). 

 

Mededelingen  

 

- Dhr. Verest vertelt dat de vrouw van voormalig COVM-lid dhr. Swart is 

overleden en de begrafenis tegelijk met de COVM plaats vond - vandaar 

afwezigheid inspreker mevr. Stoop.  

- De COVM van 2024 zal in april worden gepland (actie mevr. Matser), 

omdat Mevr. Van den Hoof elk jaar in mei afwezig is. De vraag is of dit 

aansluit op de publicatie van de (jaar)rapporten geluidshinder, dhr. 

Helmhout geeft aan dat de rapporten op tijd af zullen zijn.  

- Het luchthavenbesluit wordt geëvalueerd, naar verwachting wordt dit na 

zomer 2023 afgerond.  

 

Vaststellen agenda en stukken 

De agenda en de notulen van 7 december 2022 worden vastgesteld.  

De punten over contact met Texel en de revisievergunning blijven op de 

actiepuntenlijst staan. Mevr. Peters geeft aan graag te willen weten hoe het 

proces m.b.t. de revisievergunning loopt. Afspraak is om onderling contact te 

hebben wanneer er specifieke vragen zijn. Dhr. van Vulpen geeft aan het einde 

2023 de revisievergunning wordt ingediend bij IL&T.  

 

Mevr. Peters geeft aan dat er een uitvraag gaat komen om een omwonende 

vanuit de gemeente Hollands Kroon aan te laten sluiten. Hierover is goed contact 

met communicatie DHC (Actie Mevr. Peters). 

 

2) Aan het woord  

Mededelingen Commandant Defensie Helikopter Commando – Commodore 

P.G (Pier) Schipmölder 

 

Dhr. Schipmölder geeft aan inmiddels een half jaar de functie als C-DHC te 

bekleden. Het DHC, Defensie Helikopter Commando, bestaat uit Maritiem 

Vliegkamp De Kooy (MVKK), Vliegbasis Gilze-Rijen en Militair Luchtvaartterrein 

Deelen. Hij geeft aan het prettig te vinden dat de COVM MVKK weer is opgestart.  

 

Squadrongebouw 860 wordt gesloopt en er komt nieuwbouw. Er zit enige 

vertraging in door krapte op de bouwmarkt.  

 

Vliegbewegingen bijzonderheden: Binnenkort zijn er 4 helikopters van de Deense 

Luchtmacht aanwezig, samen met grondeenheden worden er oefeningen 

uitgevoerd. Communicatie besteed hier aandacht aan, met name via Twitter. 

Tijdens de oefeningen wordt gebruik gemaakt van het dummydeck (plateau op de 

basis waar deklandingen worden geoefend). In het standaard oefenprogramma 

komen jaarlijks oefeningen terug die of vanaf de schepen van de marine of vanuit 

een basis in het Verenigd Koninkrijk worden gevlogen en daarmee geen belasting 

van de omgeving van het MVKK opleveren. 

De Marinedagen zijn op 1 en 2 juli, op deze dagen vindt er ook ondersteuning 

plaats door enkele NH90’s.  

Over het avondvliegen zal ook tijdig richting de omgeving gecommuniceerd 

worden vanuit Sectie Communicatie DHC.  
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Hoofd Luchtverkeersleiding MVKK (dhr. Verest) is bij een vergadering van de 

Friesche Buurt geweest. Daarin heeft hij een toelichting gegeven op de 

toekomstplannen, zoals de hoofdpoort en gebouw Squadron 860. Ook wordt er 

mede gedeeld dat dhr. Verest wordt vervangen door dhr. Van Weelderen.  

 

Mevr. Peters vraagt of er alleen via twitter gecommuniceerd wordt. Dhr. 

Schipmölder geeft aan dat er meerdere communicatiekanalen worden gebruikt. In 

een volgende COVM zal en een agendapunt komen met een toelichting 

communicatie (Actie dhr. Van Vulpen) 

 

3) Bureau Geluidshinder – Remy Helmhout 

Dhr. Helmhout is Hoofd Bureau Geluidhinder Zonering en Rapportage (BGZR) en 

vervult sinds 9 maanden deze functie, een belangrijke rol bij de COVM. Hij geeft 

aan dat er eind 2023 een evaluatie COVM wordt opgestart. Blijft geluid het enige 

punt, of komt er ook focus op andere zaken? Dit wordt onderzocht en de leden 

COVM wordt gevraagd of ze deel willen nemen. Het onderzoek wordt gefinancierd 

vanuit de Bestuursstaf van Defensie.  

 

Vervolgens geeft dhr. Helmhout aan dat vinden van de juiste loketten voor 

meldingen over klachten of claims lastig blijkt. Via Google lukt dit, maar als je net 

niet de goede woorden intypt kom je niet op de goede pagina en bovendien is 

deze niet gebruiksvriendelijk voor mobiele telefonie. Ook is de interpretatie van 

de melding tijdrovend. Er wordt momenteel nagedacht over een nieuw systeem, 

mogelijk via een app, om het proces gemakkelijker en te maken en meer inzicht 

te krijgen in de aard van de klachten. Het blijft een gevoelig en ingewikkeld 

proces, met name door informatiebeveiliging. He bedrijf Caspar is gevraagd dit te 

onderzoeken en op te zetten. Het is de bedoeling dat het nieuwe systeem in Q1 

2024 live gaat. Bovendien wordt aangegeven dat er een (online) sessie ingelast 

zal worden over hoe het systeem eruit komt te zien (Actie dhr. Helmhout)  

 

Wat betreft de geluidsrapportage van afgelopen kwartaal: Hier zit weinig analyse 

in en dit gaat dus veranderen. Elke vliegbasis heeft een eigen focus en daarnaast 

verschillen de informatiebehoeften van omwonenden. Het wordt mogelijk 

gemaakt om te faciliteren in gegevens zodat het makkelijker wordt om ze te 

analyseren.  

 

Dhr. Den Boer oppert dat er een app bestaat voor meldingen, deze is aan de 

gemeente en handhaving gekoppeld, misschien kan die worden gebruikt? Dhr. 

Helmhout geeft aan dat dat niet mogelijk is en dat er alleen toestemming is voor 

een onafhankelijk systeem.  

 

Mevr. Peters vraagt wat de respons naar de klager is. Dhr. Helmhout geeft aan 

dat een deel van het systeem is geautomatiseerd, er is een koppeling met 

radarbeelden, waardoor er gekeken kan worden of de locatie/tijdstip kloppen.  

Wat is de respons naar de klager? Als in de melding aangegeven wordt dat er 

behoefte is aan telefonisch contact dan wordt hier gehoor aan gegeven. Het is 

een try-out, dus er zullen in de uitrol en opstart ongetwijfeld zaken zijn voor 

verdere ontwikkeling.  
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4) Reacties, vragen en beantwoording 

Dhr. Helmhout vraagt aan de deelnemers van deze vergadering waarom mensen 

weinig klachten melden. Er zijn wel signalen van geluidsoverlast, maar toch 

weinig meldingen. Tijdens corona was er een toename. Dhr. de Vrij vraagt hoe er 

om wordt gegaan met melders en of er contact is. Dhr. Helmhout geeft aan dat er 

vaak contact is met melders, afwisselen door communicatie, BGZR en de 

commandant. Het is altijd goed om in gesprek te gaan, omdat een kleine 

aanpassing soms groot effect kan hebben. Daarom is de COVM ook belangrijk.  

Dhr. De Boer geeft aan dat de communicatie in de krant goed is en wordt 

gewaardeerd in de omgeving. Ook communicatie over wanneer er een toename 

van oefeningen is. Het is fijn om het van tevoren te weten, dan wordt er minder 

geklaagd. 

 

Mevr. Peters geeft aan dat één keer per jaar informatie krijgen via de COVM 

weinig is. Dhr. Schipmölder vertelt dat de jaarrapportages ook één keer per jaar 

worden gepubliceerd, dus bestuurlijk is dat voldoende. Wanneer er behoefte van 

de leden van de COVM is om een onderwerp te bespreken, kan dit via de 

secretaris georganiseerd worden. (voortdurende actie: leden COVM).  

Mevr. Peters geeft aan dat er niet zozeer behoefte is aan vaker vergaderen, maar 

het fijn is elkaar informeel te kunnen opzoeken. Dhr. Helmhout geeft vervolgens 

aan dat hij voor geluidspecifieke vragen ook telefonisch bereikbaar is.  

 

5) Sluiting 

 

De vergadering wordt gesloten 

 

Actiepuntenlijst 

 

Nr. Actie Datum Naam  

1 Mail mevr. Stoop behandelen 31-05-2023 Mevr. Matser, dhr 

Van Vulpen, dhr. 

Verest 

2 Volgende COVM in april 2024 

plannen op een toegankelijke 

locatie 

31-05-2023 Mevr. Matser 

3 Contact zoeken met dhr Zon vanuit 

de gemeente Den Helder 

31-05-2023 Dhr. De Vrij 

4 Uitvraag binnen gemeente voor 

omwonende uit Hollands Kroon voor 

COVM  

31-05-2023 Mevr. Peters 

5 Toelichting geven in volgende 

COVM over communicatie 

31-05-2023 Dhr. Van Vulpen 

6 Sessie inlassen meldingensysteem  31-05-2023 Dhr. Helmhout 

7 Aangeven bij secretaris bij behoefte 

aan nadere toelichting over COVM 

gerelateerde onderwerpen 

31-05-2023 Alle leden COVM 

8 informeren over revisie 

milieuvergunning 

07-12-2022 Defensie  

9 Separaat afstemmen m.b.t. 

geluidsoverlast Leeuwarden op 

Texel 

07-12-2022 Burgemeester 

Texel/defensie 

 


